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SRBIJA

DAČIĆ: ODNOSI SA KINOM NA NAJVIŠEM NIVOU

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Ministar spoljnih poslova Ivica Dačić izjavio je 3.
decembra da su odnosi Srbije i Kine "na najvišem novou" u istoriji, kao i da ih karakteriše
sveobuhvatno strateško partnerstvo i intenzivni dijalog. "Srbija je jedna od od prvih zemalja,
koja je od samog pokretanja 2013. godine u punoj meri podržala i kontinuirano podržava
inicijativu 'Pojas i put'", rekao je Dačić, na otvaranju međunarodnog okruglog stolu "Pojas i put"
u Narodnoj skupštini . Dačić je dodao da su geostrateški položaj Srbije, kao i izvanredni odnosi
sa Kinom, omogućili Srbiji da bude značajna tačka na ruti "Pojasa i puta" i da bude uključena u
veliki broj pre svega infrastrukturnih projekta. Prema njegovim rečima, preko Pomorskog puta
svile za 21. vek Srbija će, iako kontinentalna zemlja, biti povezana sa Kinom preko Indijskog
okeana i Egejskog mora, a projektom kopnene linije, od luke Pirej, povezana i sa centralnom i
severnom Evropom, pravcem od Grčke, Makedonije i prugom Beograd-Budimpešta. "'Pojas i
put' će, uveren sam, u istoriji biti zapamćen po pozitivnom doprinosu globalnom povezivanju i
ekonomskom razvoju svih zemlja", naglasio je Dačić. Kako je Dačić podsetio, projekat "Pojas i
put" je pokrenut inicijativom prvenstveno ekonomskog karaktera, ali se razvio u sveobuhvatni
format saradnje, koji uključuje i kulturu, naučno-tehnološku saradnju i prosvetu. On je naglasio i
da bliže i čvršće povezivanje država, rad na zajedničkim projektima i stremljenje zajedničkim
ciljevima doprinosi i jačanju bezbednosnog okruženja u kojem živimo, posebno imajući u vidu
nove izazove sa kojima se svet suočava.

VUČIĆ: AKO SE PRIŠTINA NE URAZUMI, POSLEDICE ĆE BITI KATASTROFALNE

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je 3.
decembra da će najavljeno formiranje Vojske "Kosova" i ne odustajanje od ukidanja takse za
robu iz Srbije, imati katastrofalne posledice ako neko Prištinu ne urazumi u najkraćem
mogućem roku. Vučić je na konferenciji za novinare u Beogradu rekao da će 4. decembra
razgovarati sa predstavnicima Rusije, Kine i SAD i da će možda tražiti i sednicu Saveta
bezbednosti Ujedinjenih nacija na kojoj bi se govorilo o situaciji na Kosovu i Metohiji. On je
ponovio da Srbija neće pristati na ucene iz Prištine i da neće nikada priznati "Kosovo" kao
nezavisnu državu. Vučić je kazao da albanske vlasti na "Kosovu" ni posle sastanka sa
predstavnikom EU za proširenje Johanesom Hanom ne odustaju od povećanih taksi na koje
inače nemaju pravo ni po Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju, ni po CEFTA čiji su
potpisnici. On je kazao da je formiranje Vojske "Kosova", koje nije u skladu ni sa kosovskim
ustavom, dovodi region u u najviši stepen opasnosti. "To dovodi ceo region u najviši stepen
opasnosti. Ti potezi albanskog rukovodstva su ne samo neodgovorni, već nas i dovode u
najveću opasnost. Čak ne želim da izgovorim šta je njihova namera i želja", rekao je Vučić. On
je dodao da od sveta želi odgovor na pitanje "šta ako nekome od usijanih albanskih glava
padne na pamet da pošalje vojsku na sever KiM". Vučić je rekao "neka razmisle svi oni koji
podržavaju Prištinu" pre nego što se krene u nešto što može dovesti do katastrofe. On je kazao
da Srbija sve vreme radi na smirivanju tenzija i da želi da se pronađe neko rešenje. "Ja želim da
im saopštim da Srbija neće priznati nezavisnost i da se sa Srbijom na takav način ne pregovara
i ostaje samo još da nas sruše na ulicama", kazao je Vučić. On je kazao i da uvođenjem velikih
taksi na robu iz Srbije neće imati veće posledice na srpsku privredu, već da oni to čine bi
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proterali srpsko stanovnišvo s KiM. On je dodao da će Priština imati javno protivljenje mnogih,
ali da suštinski niko ništa neće uraditi. "Molim vas da se ni na koji način ne ponašamo kao
Priština. Naše nije da pretimo, naše je da molimo", rekao je Vučić i dodao da Srbije neće
dozvoliti "gaženje srpskog ponosa".

VUČIĆ POSLE SASTANKA S HANOM: POTEZI PRIŠTINE VODE KA PUNOJ
DESTABILIZACIJI REGIONA

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić ocenio je 4.
decembra, u razgovoru sa evropskim komesarom za susedsku politiku i pregovore o proširenju
Johanesom Hanom, da je povećanjem taksi na srpsku robu, koje je uvela Priština, dodatno
prekršena CEFTA i da te mere vode ka punoj destabilizaciji regiona, tj.da mogu dovesti do
dublje eskalacije. "Vučić je zahvalio Hanu na razumevanju situacije i na želji da problem reši,
kao i na njegovoj pomoći Srbiji na evropskom putu, naglasivši da je za dalji napredak regiona
ključno očuvanje mira i stabilnosti, kao i dalje evropske integracije. On je istakao da je Srbija
spremna da nastavi dijalog s Prištinom, nakon što Priština povuče neodgovorne poteze",
navedeno je u saopštenju. Predsednik Srbije je ponovio da Srbija neće uzvraćati bilo kakvim
kontramerama, jer želi da ostane pouzdan partner kako u regionu, tako i u Evropi i svetu. Han je
izjavio da dugotrajna stabilnost zahteva pomirenje i dobrosusedske odnose i izrazio punu
podršku naporima da se kriza reši mirnim putem, uz poštovanje normi međunarodnog javnog
prava, kao i postignutih regionalnih sporazuma. Vučić je razgovarao sa Hanom o potezima
Prištine, kojima su uvedene i povećane takse na proizvode iz Srbije i BiH, kao i o regionalnoj
stabilnosti.

VUČIĆ: ODLOŽENA MAKRONOVA POSETA

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić izjavio je 3.
decembra da je poseta predsednika Francuske Emanuela Makrona Beogradu, zakazana za ovu
nedelju, odložena zbog nemira u Francuskoj. Vučić je na konferenciji za novinare rekao da je
razgovarao s Makronom i da ga je francuski predsednik zamolio da se na nekoliko nedelja
odloži poseta. "Znam koliko je teško sprovoditi odgovorne ekonomske reforme", rekao je Vučić
na konferenciji za novinare. Francuske vlasti saopštile su da je 136.000 ljudi učestvovalo 1.
decembra na protestima pokreta "Žuti prsluci" širom Francuske. Ministarstvo unutrašnjih
poslova Francuske je navelo da su povređene 263 osobe, od kojih 81 pripadnik snaga
bezbednosti. Pokret "Žuti prsluci" organizuje proteste širom Francuske od 17. novembra zbog
najavljenog povećanja poreza na gorivo u sklopu ekoloških mera, ali se protest pretvorio u opšti
izraz nezavodoljstva građana politikom predsednika Makrona.

BRNABIĆ: ZAJEDNIČKO DELOVANjE KLjUČNO ZA USPEŠNO SAVLADAVANjE
KLIMATSKIH PROMENA

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić izrazila 3.
decembra na Konferenciji Ujedinjenih nacija o promeni klime u Katovicama u Poljskoj
zabrinutost zbog uticaja koje klimatske promene imaju na okruženje i život ljudi i istakla da je
zajedničko delovanje svih zemalja preduslov da se taj problem reši. "Moramo biti ujedinjeni -
bez obzira na to da li spadamo u industrijski razvijene zemlje, da li smo teritorijalno mala ili
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velika država, bili u tranziciji ili ne. Ovo je tema koja se ne tiče nacionalne ili religijske
pripadnosti, političkih i ličnih afiniteta – ovo je pitanje svih nas, ljudi koji naseljavamo planetu
Zemlju", istakla je Brnabić. Kako je dodala, nijedna zemlja ne može rešiti sama problem
klimatskih promena, ističući da je zajedničko delovanje uslov za pozitivan rezultat. Predsednica
Vlade naglasila je da je Srbija jasno opredeljenja za sve inicijative ove vrste koje
podrazumevaju da se deluje odmah. Ona je podsetila da je Srbija u bliskoj prošlosti osetila
posledice klimatskih promena, a kao primer navela je poplave iz maja 2014. godine, kao i
prošlogodišnje suše koje su uticale na nacionalni BDP, trgovinsku razmenu Srbije i životni
standard stanovništva. Premijerka Brnabić rekla je da je zaštita životne sredine jedno od
najvažnijih pitanja u procesu pristupanja Srbije EU, koje zahteva i daleko najviše investiranja –
više od 15 milijardi evra. "U prošlosti, zaštita životne sredine nije bila na listi prioriteta Srbije. U
prethodne četiri godine, sproveli smo teške i nepopularne mere fiskalne konsolidacije koje su
nam omogućile da danas imamo stabilan finansijski sistem, koji počiva na zdravim osnovama i
pruža nam priliku da ulažemo i u ostale oblasti poput ekologije ili obnovljivih izvora energije",
izjavila je Brnabić. Neki od koraka koje će Srbija odmah preduzeti su usvajanje Zakona o
klimatskim promenama i strategije niskougljeničkog razvoja, kao i početak primene konkretnih
projekata koje će Srbija predstaviti u toku 2019. godine. Prema rečima predsednice Vlade, sve
ove mere će, uz veći stepen zaštite životne sredine kao osnovni motiv, ukazati Srbiji na novi
pravac daljeg ekonomskog i društvenog razvitka. "Razvoj zasnovan na inovacijama, znanju i
čistim energetskim izvorima nešto je što stvaramo u Srbiji i ovakve strategije i zakoni svakako
će pomoći taj proces i imaće dvojaku korist za naše građane. Srbija je spremna i posvećena
zaštiti životne sredine i sa zadovoljstvom očekuje nastavak rada sa Ujedinjenim nacijama,
Evropskom unijom, kao i sa svim pojedinačnim zemljama koje imaju istu viziju", zaključila je
Brnabić. Otvaranju Konferencije prisustvovali su svetski lideri, šefovi država i vlada među
kojima su GS UN Antonio Gutereš, premijeri Holandije i Španije, Mark Rute i Pedro Sančez,
kao i potpredsednik Evropske komisije Maroš Šefčovič. Predsednica Vlade se na marginama
Konferencije, između ostalih, sastala i sa predsednicima Austrije i Bugarske, Aleksanderom van
der Belenom i Rumenom Radevom, premijerom Holandije Markom Ruteom, kao i sa
direktorkom Svetske banke Kristalinom Georgijevom. U Katovicama je aklamacijom usvojena i
"Solidarity and Just Transition Silesia Declaration" (Silesijska deklaracija o solidarnosti i
pravednoj tranziciji). Konferencija u Poljskoj predstavlja nastavak pregovora o pitanjima od
značaja za sprovođenje Okvirne konvencije UN o promeni klime. Konferencija u Katovicama
ima za cilj završetak rada na usvajanju Uputstava za sprovođenje Sporazuma iz Pariza za
smanjenje emisije gasova sa efektom staklene bašte. Republika Srbija član je Sporazuma iz
Pariza od avgusta 2017. godine.

STOLTENBERG: NATO ZA OBOSTRANO PRIHVATLjIVO REŠENjE U DIJALOGU O
'KOSOVU' UKLjUČUJUĆI GRANICE

BRISEL, 3. decembra 2018. (Beta) - NATO snažno podržava dijalog Beograd-Priština i kad je
reč o "mogućim usaglašavanjima granica" i nada se da će dva strane naći obostrano prihvatljivo
rešenje, izjavio je 3. decembra u Briselu generalni sekretar NATO-a Jens Stoltenberg. On je to
rekao uoči zasedanja šefova diplomatija NATO-a koji će u sredu, 5. decembra zajedno s
visokom predstavnicom EU Federikom Mogerini razmotriti "odnose NATO-a sa zemljama
Zapadnog Balkana". Na pitanje novinara da li Atlantski savez strahuje da bi po bezbednost
moglo imati posledica rešenje u dijalogu Beograd-Priština koje bi uključilo neke "korekcije
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granica", Stoltenberg je rekao da "NATO snažno podržava dijalog Beograd-Priština jer je to
jedini način da se nađe odgovor za nerešena pitanja". Čelnik Atlantskog saveza je podsetio da
je nedavno i u Beogradu ukazao na izuzetnu važnost dijaloga Beograd-Priština. "Kad je reč o
mogućim graničnim usaglašavanjima, naglašavam da NATO podržava dijalog i nadam se da će
dve strane naći rešenje koje će biti prihvatljivo i za Beograd i Prištinu", izjavio je Stoltenberg. Po
rečima Stoltenberga, "važno je da se svi činioci uzdrže od izazivačkih poteza i provokativnih
poruka i nastoje da smanje zategnutosti i ostvare napredak". On je istakao da će "NATO
nastaviti da bude prisutan na 'Kosovu', tamo je naša operativna misija Kfor koja je značajna za
stabilnost". "I Kfor će i dalje biti nepristrasan kako bismo bili sigurni da će stabilnost i
bezbednost biti zajamčeni i da će doći do napretka ka političkim naporima da se dođe do
rešenja kroz političke pregovore", zaključio je generalni sekretar NATO.

EKONOMIJA

KOMISIJA ZA ZAŠTITU KONKURENCIJE ODOBRILA "AL DAHRI" DA KUPI PKB I
ZAVISNA PREDUZEĆA

BEOGRAD, 3. decembra 2018. (Beta) - Komisija za zaštitu konkurencije Srbije objavila je da je
odobrila kompaniji "Al Dahra" iz Ujedinjenih Arapskih Emirata da kupi Poljoprivrednu korporaciju
Beograd i njena tri zavisna preduzeća - Eko lab, PKB Agroekonomik i Veterinarska stanica
PKB. Ocena Komisije je da tim preuzimanjem neće biti narušena konkurencija na tržištu Srbije
u proizvodnji mleka, žitarica, semena i jabuka, zatim u uzgoju krava, laboratorijskom ispitivanju i
veterinarskoj delatnosti jer se "Al Dahra" u Srbiji bavi samo proizvodnjom i prodajom jabuka.
Nepokretnu imovinu PKB i zavisnih preduzeća, firma "Al Dahra", registrovana u Irigu, kupila je
početkom oktobra ove godine za nešto više od 105 miliona evra. Vrednost stočnog fonda PKB,
koja se procenjuje na oko 17 miliona, evra biće priključena osnovnoj ceni. "Al Dahra" je najavila
da će u naredne tri godine investirati 30 miliona evra u unapređenje poslovanja PKB, dalji razvoj
sistema za navodnjavanje i modernizaciju kapaciteta za proizvodnju mleka. Pored toga, "Al
Dahra" planira da uloži dodatnih 15 miliona evra u optimizaciju poslovanja PKB i njenih
kapaciteta da bi se postigli veći prinosi i podigao kvalitet mleka. "Al Dahra" posluje u Srbiji od
2014. kada je kupila 51 odsto firme "Rudnap agrar".  
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